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Protokół Nr XLIV / 09 

z Sesji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim 

w dniu 2 grudnia 2009r. 

XLIV Sesja Rady Powiatu odbyła się 2 grudnia 2009r. w sali sesyjnej Urzędu Miasta 

przy ul. Rynek 1 w Nowym Mieście Lubawskim (ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr l do 

protokołu). 

Ad.1  

Otwarcie XLIV Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1200, a zakończyły ok. godz. 1315. Obrady otworzył i prowadził 

Przewodniczący Rady Powiatu p. Marcin Lesiński. 

Przewodniczący przywitał wszystkich radnych, Starostę p. Stanisława Czajkę, pozostałych 

Członków Zarządu, Skarbnika Powiatu p. Halinę Bartkowską, Radcę Prawnego p. Macieja 

Sikorskiego oraz pracowników starostwa: p. Ewę Kalisz – Górzkowską i p. Alinę 

Banaszewską.. Lista gości stanowi załącznik nr 2. 

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum 

Na  podstawie  listy  obecności   Przewodniczący  stwierdził,  że  aktualnie  w  posiedzeniu 

uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum przy którym Rada może obradować i podejmować 

prawomocne   uchwały (lista  obecności   radnych   stanowi   załącznik  nr  3). Nieobecni byli 

radni: Zbigniew Buzanowski oraz Damian Godziński. 

Ad. 3 

Powołanie sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował kandydaturę radnego Marka Tuchalskiego. Zapytał czy kandydat 

wyraża zgodę na pełnienie funkcji. Radny wyraził zgodę. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za tym, aby p. Tuchalski pełnił funkcję sekretarza 

obrad. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 14 radnych głosowało za, kandydat wstrzymał się 

od głosu. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący poinformował, że wszyscy radni otrzymali porządek obrad (załącznik nr 4). 

Wpłynął także wniosek Zarządu o jego zmianę. Przewodniczący odczytał wniosek (załącznik nr 

5). Następnie zapytał czy są pytania do wniosku. Pytań nie było.  
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Przewodniczący zaproponował, aby dodatkowy punkt rozpatrzyć jako 5a.  

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia wniosku Zarządu. Głosowało 15 radnych, 

wniosek przyjęto jednogłośnie. 

Przewodniczący zapytał czy są pytania lub inne propozycje do porządku. Nie zgłoszono 

propozycji lub pytań. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad. Głosowało 15 radnych, 

porządek przyjęto jednogłośnie. 

Ad. 5 

Przyjęcie protokołu z XLIII Sesji Rady Powiatu 

Przewodniczący poinformował, że sekretarzem obrad XLIII Sesji była radna Katarzyna 

Trzaskalska. Zapytał czy radna wnosi uwagi do protokołu. 

Radna Trzaskalska odpowiedziała, że zapoznała się z protokołem i nie wnosi do niego uwag. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XLIII/09. Głosowało 

15 radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 5a 

Informacja o zmianie planu finansowego inwestycji pn. „Budowa Zespołu Szkół 

Zawodowych w Kurzętniku” 

Starosta zaproponował, że przedstawi kilka ogólnych informacji na temat zmiany planu 

finansowego inwestycji pn. „Budowa Zespołu Szkół Zawodowych w Kurzętniku”, następnie 

ze szczegółami planu zapozna p. Banaszewska, a p. Skarbnik przedstawi montaż finansowy 

do budżetu powiatu.   

Starosta powiedział, że jest winien Radzie przeprosiny za zamieszanie związane z 

inwestycjami oświatowymi, ale kto nie rozważa różnych możliwości, ten nie wybiera 

najlepszego rozwiązania. Między innymi dlatego rozważano możliwość rozbudowy szkoły 

rolniczej przy ul. Grunwaldzkiej. Nawiązano również kontakt z firmami budowlanymi, które 

przeszacowały kosztorys inwestycji związanej z budową nowej szkoły w Kurzętniku. Nikt nie 

cieszy się z kryzysu na rynku gospodarczym, ale to on spowodował spadek cen materiałów i 

kosztów robocizny. To pozwoli na zmianę planu finansowego inwestycji,  złożenie wniosku 

do drugiego konkursu w ramach RPO i ubieganie się o dofinansowanie w wys. 7 mln zł. 

Starosta zapewnił, że kiedy rozważano możliwość rozbudowy szkoły rolniczej, nie wiązało 

się to z jakimikolwiek kosztami finansowymi. Przeszacowanie kosztorysu na budowę szkoły 

firmy również zrobiły nieodpłatnie. Starosta dodał, że jeżeli wniosek przejdzie, to zapewne 

firmy te staną do przetargu nieograniczonego. Jeszcze raz zapewnił, że dodatkowych kosztów 
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finansowych nie było. Tym niemniej, kosztowało to dużo zachodu, ale zdaniem Starosty 

obrany kierunek działania tj. złożenie wniosku na budowę szkoły, jest właściwy. 

P. Banaszewska poinformowała, że kosztorys uaktualniono według aktualnie obowiązujących 

stawek. Poprzedni był opracowany na podstawie stawek z IV kwartału 2008r. O 

przeszacowanie kosztorysu poproszono projektanta oraz trzy firmy wykonawcze. Projektant 

przeliczył koszty tzw. budowlanki tj. stawki, koszty pośrednie i zysk, bez wchodzenia w ceny 

materiałów. Z informacji przekazanej przez projektanta wynika, że na samej budowlance 

wychodzi mniej o ok. 2 mln zł. Informacje przekazały również firmy. Pierwsza firma 

dokonała przeliczenia wszystkich elementów kosztorysu (robót budowlanych, elektrycznych i 

sanitarnych) i ogółem wyszła kwota 11.245 tys. zł. P. Banaszewska zaznaczyła, że w tym 

wyliczeniu jest koszt całej kotłowni, ale do wniosku będzie ujęte tylko 50% kosztów kotłowni 

i 10% dróg oraz oświetlenia zewnętrznego. Druga firma przedstawiła orientacyjną kwotę 

9.407 tys. zł. , a trzecia – 7.680 tys. zł. P. Banaszewska poinformowała, że zrobiła symulację 

kosztów inwestycji na podstawie wyliczeń „najdroższej” firmy, nie licząc oczywiście 

kosztów już poniesionych w 2008 i 2009r. oraz kosztów wyposażenia. Pod uwagę brała 

jedynie roboty budowlane, sanitarne i elektryczne. Z wyliczenia wynika, że koszty 

kwalifikowane wyniosłyby 8.738.183,31 zł., natomiast koszty niekwalifikowane – 559.805,61 

zł. Całkowity koszt inwestycji ujęty we wniosku wyniósłby 9.297.988,92 zł. W związku z 

tym, że maksymalne dofinansowanie może wynieść 7 mln zł., udział powiatu wyniósłby – 

2.297.988,92 zł. 

Starosta powiedział, że taka jest symulacja biorąc pod uwagę wyliczenie najdroższej firmy. 

Natomiast starosta proponuje, aby przyjąć taki montaż finansowy do wniosku, aby 

dofinansowanie UE w wys. 7 mln zł. stanowiło 85%. Jednak trzeba liczyć się z tym, że wynik 

przetargu może być różny – może wyjść taniej, ale może być i drożej. Istnieje możliwość, że 

z budżetu powiatu trzeba będzie dołożyć 400 - 500 tys. zł. Tych pieniędzy trzeba będzie 

poszukać w budżecie i dołożyć do inwestycji. Jedna z firm poinformowała, że ostatnio wiele 

przetargów odbywa się na zasadzie ryczałtowej – ogłaszany jest przetarg na określoną kwotę. 

Jest to o tyle bezpieczne, że nie ma wówczas obawy wystąpienia robót dodatkowych, za które 

trzeba będzie zapłacić. To jest już problem wykonawcy.  

P. Skarbnik poinformowała, że na poprzedniej sesji do budżetu wprowadzono inwestycję 

związaną z przebudową i rozbudową szkoły rolniczej. Teraz jest ona wykreślana z budżetu. 

Zostaje inwestycja polegająca na budowie nowej szkoły. Kwoty są symulacyjne, przeciętne, 

najbardziej obiektywne. Oby udało się je zachować, a najlepiej byłoby, gdyby były niższe.  
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P. Skarbnik poinformowała, że do budżetu zostanie wpisana kwota 8.801.793,41 zł. , w tym 

są koszty niekwalifikowane – 559.805,61 zł. oraz kwalifikowane 8.241.987,80 zł. Udział 

finansowy w projekcie będzie wyglądał następująco: 84,93% środki UE, 15,07% - środki 

własne powiatu. Powiat będzie musiał zabezpieczyć w budżecie do 2012r. wydatki 

kwalifikowane na kwotę 1.241.987,80 zł. oraz niekwalifikowane - 559.805,61 zł. co daje 

łącznie kwotę 1.801.793 zł. 

Starosta dodał, że z tej kwoty 300 tys. zł. już wydatkowano. Poinformował, że za tydzień 

składany będzie wniosek o dofinansowanie budowy centrum multimedialnego przy Zespole 

Szkół im. C. K. Norwida. Opiewa on na kwotę ok. 600 tys. zł. Będzie na pewno wysoko 

oceniony. Jeżeli jednak okaże się, że zabraknie środków na wniosek na budowę szkoły w 

Kurzętniku, to z wniosku na centrum trzeba będzie zrezygnować.   

P. Skarbnik poinformowała, że w oparciu o montaż finansowy, zrobiła szybką symulację 

długu publicznego. Zaznaczyła, że wyliczenie to może być obarczone błędem. Wyliczenie 

zostało oparte przy założeniu stagnacji dochodów w kolejnych latach. W 2009r. planowana 

łączna kwota długu powiatu będzie wynosiła 11.607.600 zł. co stanowi 35%. Biorąc pod 

uwagę wszystkie planowane inwestycje, w 2010r. zadłużenie wzrośnie do 43,14%. Rok 2011 

będzie kolejnym rokiem realizacji inwestycji i dług wzrośnie do 49%. W ostatnim roku 

finansowania założonych inwestycji – 2012 – dług wzrośnie do 52% i zbliży się do 

dopuszczalnej granicy zadłużenia. P. Skarbnik powtórzyła, że przy wyliczeniu założyła 

stagnację dochodów. 

Radna Trzaskalska zapytała, czy przy wyliczeniu brano pod uwagę zmianę ustawy o 

finansach publicznych. 

P. Skarbnik odpowiedziała, że nie, ale zmiany te nie będą miały wpływu na wydatki 

inwestycyjne. 

Radny Ryszard Figurski zapytał, czy p. Banaszewska robiła również symulację według 

wariantu „najtańszej” firmy.  

P. Banaszewska odpowiedziała, że nie. Najdroższe wyliczenie było jednocześnie najbardziej 

szczegółowe. Wybrano jak gdyby najgorszy wariant.   

Radny Wacław Jabłoński zapytał, czy w symulacji, którą przedstawiła p. Skarbnik jest 

uwzględniony remont drogi Nowe Miasto Lubawskie – Słup oraz trzeci etap „schetynówek”. 

P. Skarbnik odpowiedziała, że uwzględniła jedynie inwestycje wymienione w załączniku 
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inwestycyjnym do budżetu.  

Starosta powiedział, że będzie zachęcał gminy do współfinansowania inwestycji drogowych. 

Sam powiat ich nie zrealizuje. Opracowując symulację p. Skarbnik założyła stagnację 

dochodów. Oby tak się nie stało. Starosta poinformował, że na piśmie otrzymał informację, że 

wniosek do RPO na remont drogi Bielice – Krotoszyny przeszedł pomyślnie ocenę 

merytoryczną i został skierowany do akceptacji przez Zarząd Województwa. Niebawem 

będzie składany wniosek na budowę centrum, a następnie na budowę szkoły. Kolejne 

priorytetowe sprawy to: remont drogi do Iławy w ramach „schetynówek” /Narodowy Program 

Przebudowy Dróg Lokalnych/ w 2011r. za kwotę 1.800 tys. zł. oraz remont drogi Nowe 

Miasto – Gwiździny z oszczędności w ramach RPO /Regionalny Program Operacyjny/. Są 

jeszcze inne drobne potrzeby modernizacyjne m.in. w tym roku wymienione będzie 

orynnowanie na budynku Zespołu Szkół Rolniczych w Czachówkach. W przyszłym roku 

planowane jest złożenie wniosku o środki z MEN na remont dachu.  Najważniejsze są jednak 

priorytetowe inwestycje.   

Radna Danuta Mazurkiewicz zapytała, czy w projekcie budżetu na 2010r. ujęto remont drogi 

w ramach „schetynówek”. 

Starosta odpowiedział, że w budżecie są ujęte remonty dróg w ramach RPO i „schetynówek”. 

P. Skarbnik dodała, że „schetynówka” jest ujęta w planie finansowym Zarządu Dróg 

Powiatowych.  

Radna Mazurkiewicz zapytała, dlaczego zadłużenie powiatu tak rośnie, skoro koszt inwestycji 

polegającej na budowie szkoły obniżył się z 12 mln zł. na ok. 8 mln zł., a do budżetu doszła 

jedynie budowa centrum multimedialnego.  

P. Skarbnik odparła, że przy pierwotnej kwocie inwestycji, zadłużenie sięgało 58%, a teraz 

wyniesie maksymalnie 52%. 

Radny Jabłoński zapytał, czy projekt budżetu, który otrzymali radni i który opiniuje 

Regionalna Izba Obrachunkowa, jest nadal aktualny. 

P. Skarbnik odpowiedziała, że tak. Budżet będzie skorygowany w nowym roku. 

Radny Tomasz Szczepański zapytał czy w kwocie inwestycji 8.801.793,41 zł. ujęto drogi, 

parkingi, czy jest to tylko koszt samego budynku. 

Starosta odpowiedział, że we wniosku będzie ujęte jedynie 10% infrastruktury zewnętrznej 

czyli zieleni, dróg i oświetlenia oraz połowa wartości budowy kotłowni. 
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Radny Jabłoński upewnił się, że chodzi o budynek dydaktyczny z łącznikiem. 

Starosta odpowiedział, że tak. Następnie poprosił o nieprotokołowanie części jego 
wypowiedzi. 

/wypowiedź poza protokołem/ 

Radny Figurski powiedział, że jest zadowolony z takiego rozwiązania, ponieważ od początku 

optował za budową szkoły, ale niższym kosztem. 

Starosta odpowiedział, że poprzedni kosztorys  firma opracowała w oparciu o stawki z IV 

kwartału 2008r. Opiewał on na 12 mln zł. i trudno było z tym dyskutować. P. Skarbnik 

otwarcie mówiła, że za taką kwotę inwestycja pogrąży powiat. Dlatego szukano 

alternatywnego rozwiązania, chociaż było wiadomo, że przy szkole rolniczej nie ma wiele 

miejsca na rozbudowę. Mimo to, chociaż częściowo poprawiłyby się warunki nauki w szkole. 

Pomysł ponownego przeliczenia kosztorysów podsunął Dyrektor Szpitala Powiatowego p. Jan 

Karwowski. Starosta dodał, że w rozmowie z Wójtem Gminy Kurzętnik p. Zofią 

Andrzejewską dowiedział się, że na terenie obok inwestycji powiatowej, planuje budowę 

pełnowymiarowej hali sportowej. P. Wójt zaproponowała, że na początku może z niej 

korzystać również młodzież ze szkoły zawodowej. Starosta podsumował, że sytuacja wokół 

inwestycji szkolnej diametralnie zmieniła się.  

Radny Marek Tuchalski zapytał, jakie inwestycje będzie prowadził powiat po 2013r., co 

będzie robił samorząd dla społeczeństwa, czym będzie zarządzać kolejna Rada Powiatu? 

Starosta odparł, że w 2013r. będzie nowe rozdanie unijnych pieniędzy. Dodał, że środki które 

powiat zainwestuje w budowę szkoły, może odzyskać ze sprzedaży budynku po szkole 

rolniczej. 

Przewodniczący zaproponował, aby zakończyć dyskusję na ten temat i przejść do punktu 6 

porządku obrad. 

Ad. 6  

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w budżecie 

powiatu na 2009r. 

P. Skarbnik poinformowała, że zmiany w budżecie oprócz inwestycji dotyczą m.in.  

- Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska - w związku z udzieleniem dotacji dla Starostwa 

Powiatowego i Komendy Powiatowej PSP, 

- subwencji oświatowej – zwiększenia o ok. 17 tys. zł. z przeznaczeniem na wymianę 

orynnowania na budynku ZSR w Czachówkach, 
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- przeniesień między paragrafami w Starostwie Powiatowym i PCPR. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań.  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Uchwałę nr XLIV/310/09 (załącznik nr 6) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 7 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Statutu Powiatu Nowomiejskiego 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań.  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Uchwałę nr XLIV/311/09 (załącznik nr 7) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 8-9 – punkty zdjęte z porządku obrad 

 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie aktualizacji „Wieloletniego Planu Inwestycyjnego 

Powiatu Nowomiejskiego na lata 2007-2013” 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań.  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Uchwałę nr XLIV/312/09 (załącznik nr 8) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 11 

Sprawy różne 

Przewodniczący przedstawił radnym treść pisma, które wpłynęło od Rady Powiatu 

Dzierżoniowskiego (załącznik nr 9). O zabranie głosu poprosił p. Ewę Kalisz – 

Górzkowską.  

P. Kalisz- Górzkowska poinformowała, że Rada Powiatu Dzierżoniowskiego podjęła 

uchwałę – stanowisko dotyczące szkolnictwa zawodowego. Powszechnie uważa się, że 

istnieje potrzeba zmian w szkolnictwie zawodowym. Rada Powiatu w Dzierżoniowie zajęła 

stanowisko w tej sprawie i zwróciła się do pozostałych samorządów powiatowych o 

poparcie tej inicjatywy. P. Kalisz Górzkowska poinformowała, że zaproponowała 

Przewodniczącemu Rady, aby poczekać na wyniki projektu badawczego prowadzonego w 

naszym powiecie, który dotyczy właśnie potrzeb w zakresie szkolnictwa zawodowego. 

Chodzi o to, aby podejmując uchwałę, uwzględnić specyfikę naszego powiatu, żeby 

stanowisko zawierało szczegółowe wnioski i propozycje, a nie jedynie ogólne postulaty.  

Starosta dodał, że Raport zawierający wyniki badania będzie opublikowany 17 grudnia, 

kiedy nastąpi podsumowanie projektu badawczego. W styczniu Komisja Oświaty może 

zająć się tym tematem i wypracować projekt stanowiska dla Rady Powiatu. 

Radna Trzaskalska zaproponowała, aby zmienić termin najbliższej sesji. 22 grudnia 
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odbywają się również sesje gminne. Radna zaproponowała, aby sesja Rady Powiatu odbyła 

we wcześniejszym terminie. 

Starosta zaproponował, aby sesja odbyła się tego samego dnia co wspólne komisje tj. 21 

grudnia o godz. 14.  

Propozycję przyjęto. 

Starosta dodał, że ostatnia sesja w tym roku odbędzie się 30 grudnia. Po sesji o godz. 14 

odbędzie się toast noworoczny. 

P. Skarbnik powiedziała, że w końcówce roku jednostki składają wiele propozycji zmian w 

budżecie. Dotyczą one głównie wydatków bieżących. Nie powinno być zmian w budżecie 

związanych z inwestycjami. P. Skarbnik zapytała czy możliwe jest, aby zmiany w budżecie, 

które będą dokonane na sesji 21 i 30 grudnia, były omówione na wspólnych komisjach, bez 

wysyłania projektu uchwały w materiałach sesyjnych. 

Radni pozytywnie odnieśli się do prośby p. Skarbnik.   

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać jeszcze głos. Nikt się nie zgłosił.  

Ad. 12 

Zakończenie obrad XLIV Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący zamknął obrady XLIV Sesji 

Rady Powiatu. 

 

              Protokół sporządziła:                             Przewodniczący Rady Powiatu 

 

             Anna Andrzejczak                                              Marcin Lesiński 
 

 


